

Referat af **De 9** møde, d. 22.4. 2014

Tilstede: *Laila, BB 608; Lis, BB 606; Libbe, BB 605, Henrik & Frank, PAB 8; Hugo, T13; Jeppe, Rheumpark; Tommy, Lunden; Allan, T15; Mette & Bente, NetværksKontoret*

Ad. 1 Valg af dirigent

Jeppe blev valgt.

Ad. 2 Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt med den tilføjelse, at der under pkt. 7 også skulle diskuteres, hvem der skulle være ansvarshavende redaktør på Esplanaden.

Ad. 3 Godkendelse af referat fra d.10.3.2014

Referatet blev godkendt med den bemærkning, at Tommy på februar mødet havde orienteret om, at Lunden har mulighed for at søge tilskud fra reguleringskontoen. Og ikke det sludder som referenten har fået skrevet. Jeg undskylder :o)

Ad. 4 Meddelelser, siden sidst

Rheumpark: Det er svært at få information om genhusning, men det bliver jo interessant når hele fem højhuse skal genhuses inden for en relativt kort periode.

Ejendomsleder Jan Bernhardt fylder 70 år, men aftalen er, at han fortsætter i sin stilling et års tid endnu. BSI sagen har givet dønninger i afdelingen.

BB 605: Libbe trækker sig som De 9 medlem. Hun deltog derfor desværre for sidste gang.

PAB 8: Henrik Pedersen er blevet valgt som ny formand. Han vil fremover deltage i De 9s møder. Han vil bruge en del tid på at sætte sig ind i HP4. Afdelingsmødet forløb roligt.

BB 608: Skal have beboermøde d. 24. april. Håber på at få flere valgt ind i bestyrelsen.

BB 606: Skal have beboermøde d. 30. april.

T13: Har holdt afdelingsmødet uden et eneste forslag fra beboerne. Næsten historisk. På Lejerforeningens generalforsamling blev en fuldtallig bestyrelse valgt.

Bestyrelsen har talt PCB med højhusbeboerne. God dialog.

Der har været begået hærværk mod et skur med mini Cross'ere. Skal gøres til en politisag.

T15: Arbejder med et haveregulativ, der både skal give fleksibilitet og retfærdige rammer.

Ad. 5 Opsamlingspunkt

KulturWeekend finansiering

Alle i forsamlingen fastholder at betale det beløb, som KulturWeekenden har foreslået. Undtagen Rheumpark, der betaler det reducerede beløb. BB 607 skal spørges.

Til efteråret skal tages en principiel diskussion om afdelingernes deltagelse i KulturWeekenden.

Tryghedskampagne

Bente gennemgik formålet med tryghedskampagnen igen: Kort fortalt få et overblik over dårlige oplevelser med politiet, og få dialog med politiet om det.

De 9 skal finde en frivillig fra hver afdeling, der skal være med i en gruppe, der skal skiftes til at tage vagter. Gruppen får en mobiltelefon og en mailadresse, som beboerne får oplyst. Medlemmer af gruppen skiftes så til at have vagten. Man forventes ikke at stå til rådighed hele døgnet.

Vi aftalte, at der skulle meldes repræsentanter ind til Bente inden 2 uger. Bente indkalder så til første møde. Ole Frank, Allan Nielsen og Jens Frid (t15) er allerede med.

Hugo ville sørge for at få spurgt nærpolitiet om, hvordan der kan kommunikeres omkring domsafsigelser om vold m.v. i boligområdet, som boligselskaberne i dag ikke modtager oplysninger om.

Ad. 6 Zahid og Hizb-Ut-Tahrir

En del af forsamlingen udtrykte bekymring om, at Zahid som opsøgende medlem var medlem af Hizb-Ut-Tahrir. En enkelt var mest bekymret på vegne af BSI. Kommunens holdning blev efterspurgt. Bente erklærede, at hun oplevede Zahid som professionel og med samme mål som helhedsplanen i børne- og ungearbejdet.

Det blev besluttet, at punktet skulle op på næste Styregruppemøde til diskussion. Bente skulle skrive et oplæg, som De 9 skal nikke til på mailen, til Styregruppemødet. Oplægget skal tage udgangspunkt i BSI og en integrations synsvinkel.

Ad. 7 Esplanaden - start på diskussion af udvikling af bladet v/Mette

Tiden var fremskreden, og Mette kom meget hurtigt med et oplæg, der mundede ud i et forslag om at nedlægge Esplanaden efter sommerferien, i stedet uddele en aktivitetskalender og sætte nyheder og artikler på hjemmeside og de sociale medier.

Forsamlingen bakkede op om, at der skulle ske noget nyt, men de ville gerne se et oplæg med layout overvejelser, tidsplan og økonomi, før de ville træffe en endelig beslutning.

Ad. 8 Aftale mellem BL og kommunen om anvisning af boliger v/Allan

Allan fortalte, at der på et møde mellem boligselskaberne (altså ikke BL) og Brøndby Kommune var blevet talt om at droppe de nuværende anvisningsaftaler, således at kommunen kun havde ret til højst hver fjerde ledige lejlighed (lovbestemt).

Det blev aftalt, at invitere formanden for BiB til et De 9 møde, når der var mere kød på sagen.

Ad. 9 NetværksKontorets funktion og placering v/Bente

Bente kom med et oplæg. Det var på baggrund af Michael Buch Barnes oplæg til ansættelse af HP4 kommunikationsmedarbejder, hvor en række mere principielle forhold om NetværksKontoret var nævnt. Oplægget gik stærkt, og det vedlægges derfor referatet.

Hun endte med at foreslå, at De 9 og bestyrelserne bag dem til efteråret skulle diskutere, hvad der er vigtigt for dem i et evt. kommende boligsocialt arbejde. Skulle der igen til at arbejdes mere med aktiviteter?

Dette var der opbakning til.

Ad. 10 BL bestyrelseevaluering - en mulighed for De 9?

Bente undskyldte, at hun først havde fået materialet fra BL samme dag, derfor var det ikke blevet sendt ud. Umiddelbart ville De 9 kunne få en spørgeskema undersøgelse med opfølgning og workshop for lidt under 40.000 kr.

Forsamlingen mente, at det var for meget. At det ikke var nødvendigt med en spørgeskema undersøgelse, men at det var vigtigt at få diskuteret, hvad vi alle vil med De 9, og hvad og hvordan vi skal samarbejde. En enkelt foreslog at afholde et seminar med overnatning, så at der også blev tid til det sociale.

Ad. 11 HP4 - punktet

Der vil skulle afholdes beboermøder i maj om pcb i højhusene, for alle beboerne i de fem ramte højhuse skal ud. Endnu vides ikke hvordan.

Ad. 12 Evt. indlæg til Esplanaden

Intet

Ad. 13 Punkter til næste møde

Lommepegejobs

Esplanaden

Forberedelse af styregruppemødet

Ad. 14 Eventuelt

Intet.

bla/27.4.2014